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MÖTESPROTOKOLL 
 
ARBETARSKYDDSKOMMISSION / SAMARBETSKOMMITTÉ 
 
Mötet hölls måndag  7.6.2021 kl. 9.00 med Teams kontakt  
 
Medlemmar (suppleant): 

Arbetsgivarrepresentanter: Elina Stadigh, ordf. (Linda Gerkman), Helena 
Strandell (Klas Nyström) 

Representanter för FOSU: Åke Finne (Marit Nilsson-Väre), Petri Mäntysaari 
(Kristina Heinonen), Nikodemus Solitander (Maria Ehrnström-Fuentes), Henrik 
Damström (Tove Ahlskog-Pursiainen) 

Representanter för PRO, arbetarskyddsfullmäktig: Johan Vestin (Henrik Eklund) 

Sekreterare: Victoria Sandberg  

Rektor Karen Spens 
 
Agenda 
 

a) Val av protokolljusterare för mötet; Henrik Damström, Henrik Eklund 
Nikodemus Solitander lade till ärende nr 7 till agendan, som sedan 
fastställdes.  

 
Mötesprotokoll från föregående möte som information  
 
Arbetarskyddsärenden 
 
inga ärenden  
 
Samarbetskommitténs ärenden 

 
1. Styrelsens möte 8.6.2021 

 
Styrelsens beslutsärenden som gäller personal och Hankens ekonomiska position 
skickas till samarbetskommitténs medlemmar samtidigt som den skickas till 
styrelsen. 
 
 

2. Direktioner inom de administrativa enheterna 
 

Hankens tre administrativa enheter har haft var sin direktion. Arbetet med 
direktioner har inte riktigt hittat sin väg och nu föreslås att det antingen blir en 
gemensam direktion eller ett annat sätt att kommunicera med institutioner och 
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stöda enheternas arbete. Samtidigt vill man minska administration och antalet 
organ, som kräver mycket arbete från många.  
 
Beslut: ärendet diskuterades och antecknades för kännedom. Ärendet tas vidare till 
styrelsen och förvaltningsinstruktionen ändras.  
 
Protokollsanteckningar: Enheternas nya organisation gäller endast 
administrationen, språkcentret har fortsättningsvis sin egen direktion. En 
förfrågan har skickats ut om ärendet som haft låg svarsprocent. Det konstaterades 
att syftet med direktionerna inte uppnåtts och att deras mandat och uppgift borde 
vara tydligare. Låter konstigt att det inte skulle finnas någon direktion alls med 
tanke på de ärenden som diskuteras där, men en enda direktion skulle även kunna 
skapa konflikt mellan styrelsen och direktionen. Det borde diskuteras mera hur 
självständiga direktionerna borde vara. I slutändan är detta dock ett internt 
förvaltningsmässigt ärende som har mindre betydelse för lärar- och forskarkåren.  
 
 

3. Reseanvisningar  
 
Hanken uppdaterar årligen reseanvisningarna. Nu har man även tagit i beaktande 
den hållbara utvecklingen. De uppdaterade anvisningarna har behandlats av 
sustainability group.  
 
 
Beslut: De nya reseanvisningarna diskuterades och antecknades för kännedom. 
 
 

4. Distansarbete utomlands  
 
Hanken ska uppdatera principerna för distansarbete så att de kommer i kraft efter 
sommaren. Det borde komma fram i principerna att distansarbete inte är tillåtet 
utomlands, bara i Finland. Hankens datasäkerhet och försäkringar kräver att man 
jobbar i Finland.   
  
Beslut: ärendet diskuterades och antecknades för kännedom.  
 
Protokollsanteckningar: Elina Stadigh presenterade ämnet. Distansarbete 
utomlands medför vissa skyldigheter och ett visst ansvar för arbetsgivaren med 
tanke på pension, beskattning, försäkringar och andra intyg. I vissa fall måste 
Hanken registrera sig som arbetsgivare utomlands, vilket kräver extra kostnader 
och arbete. De försäkringar som Hanken har gäller endast för arbete i Finland. 
Distansarbete utomlands skapar även frågor om datasäkerhet, arbetsfördelning, 
arbetsgemenskap och chefsarbete. De nya principerna kommer inte att gälla för 
kommenderingsresor eller för arbetstagare som har sin permanenta adress 
utomlands, utan endast kortare perioder av distansarbete som utförs av 
arbetstagare med permanent adress i Finland.  
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Det konstaterades att principerna är oklara, onödigt stränga och behöver 
förtydligas. Att tvinga arbetstagare att vara fysiskt på plats skapar inte 
arbetsgemenskap och motivation, utan kommer förmodligen att ha motsatt effekt. 
Det skulle vara bättre att informera distansjobbare om skyldigheterna och riskerna 
att jobba på distans istället för att förbjuda helt. På sikt är detta ändå en 
fundamental fråga för Hanken och diskussionen är välkommen. Det är även viktigt 
för arbetsgemenskapen att arbetstagare är fysiskt på plats på Hanken och en 
grundregel borde vara att man deltar i organverksamhet fysiskt på plats i 
Helsingfors eller Vasa. Det är dock viktigt att det finns tillräckligt mycket flexibilitet 
i principerna så att man kan distansjobba utomlands om man har skäl till det och 
reglerna behöver vara jämlika för alla. 
 
 

5. Bilaga till arbetsavtal (bilaga) 
 
Hanken ska byta personaldatabas i början av år 2022. I det nya systemet ingår en 
bilaga till arbetsavtal – avtal om överlåtelse av rättigheter. Hanken har inte ännu 
informerat leverantören hur och med vem bilagan eventuellt ska användas.  
 
Beslut: ärendet diskuterades och antecknades för kännedom. Arbetet med bilagan 
fortsätter i samarbete mellan sakkunnig Petri Mäntysaari och Hankens jurist. 
Ärendet tas upp igen i samarbetskommittén i ett senare skede.  
 
Protokollsanteckningar: Victoria Sandberg presenterade ärendet. I vissa fall i 
avtalsforskning uppfyller inte universitetet sina avtalsrättsliga skyldigheter 
gällande överförandet av immateriella rättigheter till universitetet eller till en 
avtalspart. Detta skapar en risk för återindrivning av forskningsfinansiering och 
skadestånd. Arbetsgivaren vill skapa ett avtal om överföring av rättigheter i de fall i 
beställningsforskningen eller samfinansierade forskningen där det uttryckligen 
krävs av motparten eller finansiären att rättigheterna överlåts.  
 
Detta är ett ärende som skapat mycket diskussion på andra universitet och det är 
viktigt att det görs ordentligt. Avtalet kommer att ha betydelse för många och det är 
viktigt att alla parter är med i diskussionen och har inflytande på avtalet. Det är 
viktigt att forskarna får ha rättigheter till sin forskning och nödvändigheten av ett 
sådant här avtal ifrågasattes. Avtalsutkastet just nu är för transparent och saknar 
syfte. Konstaterades att arbetet med avtalet fortsätter med fokus på samarbete 
mellan alla berörda parter.   
 
 

6. Rektors delegeringsbeslut  
 
Hanken har haft rektor och HR direktör som arbetsgivarens representanter. Nu 
tänker rektor utse också två andra direktörer till arbetsgivarens representanter. 
 
Rektor vill också delegera följande beslut till direktörer:  



 

 2 (2) 

 
- Anställningar och tjänstledigheter för övrig personal under kravnivå 10  
- Principer om arbetstid för administration  
  
Beslut: ärendet diskuterades och antecknades för kännedom.  
 
Protokollsanteckningar: Det är endast beslutsrätten i fråga om personal under 
kravnivå 10 som kommer att delegeras, men rektorn kommer även i framtiden att 
ha beslutsrätt över dessa ärenden. Rektorn har fortsättningsvis beslutsrätt över 
professorernas, lärarnas och forskarnas anställningsärenden.  
 
 

7. Försäkringar för doktorander med stipendiefinansiering 
 
Många doktorander i slutet av sina studier som finansierar sina studier med korta 
stipendier är inte försäkrade via Lantbruksföretagarnas pensionsanstalt (LPA)  på 
grund av dessa korttidsfinansieringar. Hanken borde överväga att ge försäkring åt 
dessa doktorander.  
 
Beslut: Ärendet utreds vidare.  
 
 
 
 
Helsingfors 7.6.2021 
 
 
 
 
__________________    ___________________ 
Elina Stadigh      Victoria Sandberg 
Ordförande      Sekreterare 
 
 
 
__________________    ___________________ 
Henrik Damström     Henrik Eklund 
Protokolljusterare     Protokolljusterare 
 


